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Onsdag d. 11.10. 2023 kl. 17.00-20.00 – Lærkeskolen 

 
 
Deltagere: Anne Mollerup - AM (forældrerepræsentant, LÆR) 

Henrik Sass - HS (forældrerepræsentant, LÆR) 
Chris Westergaard - CW HS (forældrerepræsentant, LÆR) 
Dennis Pedersen - DP (forældrerepræsentant, VEK) 
Anders Justian AJ (forældrerepræsentant, VEK) 
Carina Wain CW (medarbejderrepræsentant, VEK) 
Nanja Andersen NA (forældrerepræsentant, BÆK) 
Michelle Christiansen - MC (forældrerepræsentant, STE) 
Susanne Kassentoft – SK (forældrerepræsentant, STE)  
Kim Stamer  (medarbejderrepræsentant, BÆK) 
Axel Carøe (medarbejderrepræsentant, LÆR) 
Heidi Sternberg (medarbejderrepræsentant, STE) 
Tanja Ibsen – LTI (Konstitueret distriktsleder og daglig leder LÆR) 
Sebastian Mangor Jessen (elevrådsrepræsentant, LÆR) 
Matti Raahauge (8.b)(elevrådsrepræsentant, BÆK) 
Pernille Høyer (elevrådsrepræsentant, STEN) 
  

Suppleant:  
Inviteret:  Michael Dinesen (Afdelingsleder – LÆR) 
Afbud:  Susanne Kassentoft, Heidi Sternberg og Matti Raahauge 
 
Ordstyrer: Anders 
Referent: Michael 

 

 

O = Orientering, D = Drøftelse, G = Godkendelse, B = Bilag udsendes inden mødet 

Pkt.  Emne/Indhold Tid Notater 

0 O Besøg af SSP konsulent 
– Tobias Cadin 

17.00-17.45 Tobias orienterer omkring de udfordringer, der er omkring de risiko-
villige unge, der er omkring vores skoler på nuværende tidspunkt.  
 
Tobias og Frederikke dækker SSP-opgaverne. SSP er Skole, Socialfor-
valtningen og politiets koordinerede samarbejdsorgan. SSP Egedal 
står også for Unge Profil-undersøgelsen.  
Fokus på bl.a. billeddeling og digital ”risikoadfærd”.  
SSP holder en del forældreoplæg, hvor de oplyser om deres arbejde.  
SSP løser både de ”klassiske” opgaver med alkohol, stoffer og lig-
nende. Men der er et stigende fokus på børnenes digitale adfærd.  
Fra Unge Profil-undersøgelsen svarer de unge i Egedal, at de ikke tri-
ves så godt, som deres jævnaldrene i andre kommuner.  
 
I Egedal er det bekymrende er de unge virker til, at være meget risi-
kovillige. Det gælder bl.a. forbruget af alkohol, tobaksprodukter, men 
det er også bemærkelsesværdigt, at flere har prøvet at stjæle, end 
hvad den gennemsnitlige kommune har.  
 
Egedal Kommunes Unge Profil-undersøgelse har en af landets højeste 
svarprocenter.  
Egedal Kommune har den laveste ungdoms-kriminalitet i Nordsjæl-
land, men ikke godt hvis man kigger på de socioøkonomiske tal.  
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Tobias gør det klart, at de sociale medier gør det meget nemt, at 
skaffe forskellige rusmidler.  
 
Tobias mener at Egedal Kommune har nogle af de allerbedste tilbud 
til unge. Der er dog ikke i alle tilbuddene den store tilslutning.  
 
Skolerne kan bl.a. booke SSP’s undervisningstilbud på hjemmesiden 
Skolenivirkeligheden.dk. 
 
SSP har udarbejdet et nyt forældreoplæg, og SSP kommer gerne ud 
hvis klasser, årgange eller skoler ønsker det.  
 
SSP kommer også gerne ud til lærermøder.  
 
SSP vil gerne prioritere, at komme ud til alle 7., 8. og 9. klasser i kom-
munen.  
 
Kontaktoplysningerne til Tobias Cadin fra SSP er: 72 59 92 09. Mail-
adressen er: tobias.cadin@egekom.dk 
 
 
 

1 G Dagsorden og referat 17.45-17.50  

2a O Nyt fra formand 17.50-17.55 -  

2b O Nyt fra ledelsen 17.55-18.05 Budgetforlig herunder status skolebyggeri Lærkeskolen. Der hvor det 
direkte påvirker skolen er:  

- Maks. 25 børn i klasserne (dette forventes at blive gennem-
ført, hvis det politisk besluttes fra regeringens siden med 
klasseloft på 26 i 0.-2. kl.) 

- Lejrskole  
- Forebyggelsesteam (tre socialrådgivere i alt) 
- Beskåret SFO’ens åbningstid med en time ugentligt 
- Alle medarbejdere mister deres julegave 
- I januar 2024 vil man se, om der er andre anlægsprojekter 

som har penge i overskud, og der vil man så tage en beslut-
ning om, hvad der sker ift. renoveringen af Lærkeskolen.  

 
7.11.2023 kl. 17.00-18.30 er der informationsmøde for kommende 0. 
klasser. Mødet holdes på Stengårdsskolen.  
 
21.11.2023 kl. 17.00-18.30 afholdes der møde om Digital Dannelse. 
Mødet afholdes på Lærkeskolen.  
 
Dagplejen som har ligget ved siden af Stengårdsskolen, er flyttet ind 
på skolen. Dette da der har været en van-/svampeskade i det hus 
dagpleje tidligere lå i.  
 
Der bliver fra et medlem spurgt ind til, om der ligger en ”Byggeplan” 
for distriktsskolens matrikler. Dette da der meget ofte er nævnt Lær-
keskolen, men at man er i tvivl om der er en plan for de andre matrik-
ler.  
 

2c O Nyt fra medarbejderne 18.05-18.20 Kim-BÆK: Der har lige været afholdt emne-uge. Det var en god uge, 
og det sluttede med et Åbent Hus torsdag. I ugen fik man også etab-
leret et nyt ”Mellemforms-rum”. Det skal være et fælles lærings- og 
krea miljø.  
8. klasse er i gang med det årlige filmprojekt.  
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SFO har indført et nyt initiativ ift. fødselsdage, hvor man én gang må-
nedligt holder én stor fødselsdag for alle, der har haft fødselsdag i lø-
bet af måneden.  
 
LÆR: LÆR har haft alle 2.-6. klasser til Naturvidenskabsfestival  
 
VEK: Har også deltaget i Naturvidenskabsfestivalen på Egedal Gymna-
sium.  
Der er ansat en lærer, som primært skal have ”Mellemforms-timer”, 
og give skolen et løft på det område.  
 
 
 

2d O Nyt fra elevråd 18.20-18.25 LÆR: Man har fået etableret en Panna-bane, for at styrke udskolings-
miljøet. Der bliver etableret en masse baner af termoplast, når vejret 
tillader det. 
 
STE: Knallertkørsel fylder en del. Nogle er lidt utrygge ved, at andre 
der kører på  knallerter.  
 

2e O Nyt fra andre 18.25-18.35 Michelle STE: Deler et meget smukt billede af de to ledere Martin og 
Suzette klædt ud som æbler til lærerenes dag d. 5.10.2023 ☺  

3 D Drøfte høringssvar 18.35-19.00 Susanne har udarbejdet udkast.  
 
Bestyrelsen diskuterer om indholdet er klart og tydeligt, og om ind-
holdet repræsenter de holdninger høringssvaret gerne skulle repræ-
sentere. En enig bestyrelse godkender høringsvaret. Tanja lægger 
teksten over på det rette brevpapir og sender det videre til rette ved-
kommende.  
 
Kim BÆK: Lokalt MED kunne ikke finde noget, man var enige om. Men 
lærerenes egne faglige klubber udarbejder høringssvar.  
 
De forskellige scenarier diskuteres kort, og der er blandt andet en be-
kymring, hvis en ny struktur skal ”hastes” igennem.  

4 D Digital dannelse, soci-
ale medier  
Opdatere princippet i 
forhold til de sociale 
medier 

19.00-19.10 Tanja har været i dialog med Grete, som er kommunes ekspert ift. 
GDPR. Snapchat og SMS må ikke benyttes til kommunikation mellem 
skole og forældre, hvis det er personfølsomme informationer der 
sendes.  
 
Et medlem mener, at man på baggrund af debatten skal ændre i prin-
cippet om Digital Dannelse. Dette for at tydeliggøre, hvad der er til-
ladt, og hvad der ikke er tilladt ift. til kommunikation mellem foræl-
dre/børn og medarbejdere på skolen.  
 
Tanja prøver at invitere Grete, så SB kan få afklaret hvad man må og 
ikke må ift. lovgivning på området. Dette både ift. snap, Messenger, 
sms, Aula og lignende.  
Et medlem spørger ind til, om ikke Center for Digital Dannelse even-
tuelt ved noget om emnet. Dette undersøger de forældrevalgte.  
 
 

5 D Revidere og evaluere 
trafiklys 

19.10-19.30 https://docs.google.com/spreadsheets/d/1CuFdQ6wzD0_xy7rlc-
jXykjhgAgnMz7P/edit#gid=136468795 
 
I SB er der debat om emnet. Skal modellen evalueres?  

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1CuFdQ6wzD0_xy7rlc-jXykjhgAgnMz7P/edit#gid=136468795
https://docs.google.com/spreadsheets/d/1CuFdQ6wzD0_xy7rlc-jXykjhgAgnMz7P/edit#gid=136468795
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Der debatteres om underområderne skal ændres, så modellens ind-
hold måske passer mere til den viden SB gerne vil have ud af brugen 
af modellen.  
 
Fra et medlem kommer der et forslag til, at kommentarfeltet deles op 
i to, så det ene emne peger imod løsnings-/ændringsforslag.  
 
Det besluttes, at Tanja tager arket med i MED-udvalget, ift. om arket 
skal opdateres. Disse ændringsforslag bringes med til SB på et af de 
fremtidige møder. Ændringsforslag kunne bl.a. også have fokus på di-
gital dannelse.  

6 O Veksøs udvikling ang. 
aldersintegreret un-
dervisning, status 
 
 

19.30-19.40 Siden sidste møde har skolechefen været på Veksø Skole, og der er i 
samarbejde udarbejdet en procesplan. Ledelsen på VEK og skoleche-
fen har bl.a. et møde med nogle, der har erfaring med aldersintegre-
ret undervisning.  
Byrådet har besluttet, at man skal gå i gang med at undersøge, hvor-
dan man kunne opstarte aldersintegreret undervisning på VEK.  
Medarbejderne mener, at der er mange spørgsmål til emnet, og rigtig 
mange af dem er af praktisk karakter. Dette føler man at mangle svar 
på.  
SB skal forvente at SB på et tidspunkt skal lave en udtalelse ift. alders-
integreret undervisning.  
Der opfordres kraftigt til, at man kommunikerer ud til forældre og 
medarbejdere, så snart der er mere viden om det fremtidige forløb.  

7  Evt. og lukket møde 19.40-19.45  

8 G Referat afslutning 19.45-20.00  

Kommende nye punkter: 

Klogere ang. aldersintegreret undervisning – evt. oplæg af en udefra 

Veksøs udvikling ang. aldersintegreret undervisning 

Status skoledistrikter 

Lærkeskolen skolebyggeri 

Revidere ældre principper 

Distriktets hjemmeside - opdatere 

 

 

 

 


